
Kronika m ěsta B řezová - rok 2004 
 
 
 Rok 2004 přinesl z hlediska celospolečenských událostí zejména výměnu předsedy vlády, když 
Vladimír Špidla zejména pod vnitrostranickým tlakem podal demisi. Jeho nástupce Stanislav Gross 
sestavil novou vládu na původní koaliční bázi s KDU-ČSL a Unií svobody a tedy pokračuje křehká 
vládní parlamentní většina jediného hlasu. V letošním roce jsme poprvé volili své zástupce do 
Evropského parlamentu a proběhly též volby do krajských zastupitelstev. Volební výsledky naznačily 
ztrátu preferencí ČSSD z dob Miloše Zemana a ztrácí též Unie svobody. Naopak nejvíce byli voliči 
osloveni představiteli ODS a preference se zvedly i KSČM.   
 
 Z událostí místního významu patří mezi nejdůležitější privatizace nejvýznamnějšího regionálního 
zaměstnavatele - Sokolovské uhelné, a.s. - vláda nakonec rozhodla o tzv. manažerské formě 
privatizace. V roce 2004 byl po mnoha letech na Březové zkolaudován nový bytový dům a v závěru 
roku úspěšně vyvrcholilo mnohaleté úsilí města o převod bývalých kasáren Mýtina. Počátkem léta byla 
slavnostně otevřena nedaleká nádrž Michal.  
 

Činnost M ěÚ, ZM a RM 
Volby 
Výsledky voleb do Evropského parlamentu na Březové: 
 
Volební účast činila 23,11 % 
 
   hlasy    % 
 
KSČM   160  30,47 
ODS   140  26,66 
ČSSD     65  12,38  
Nezávislí    63  12,00 
SNK a Evropští dem.   28    5,33 
 
 Ostatní strany získaly méně než 5 % hlasů. 
 
 
Výsledky voleb do krajských zastupitelstev na Březové: 
 
Volební účast 24,4 % 
 
Strana        Počet hlasů 
 
KSČM    207 
ODS    199 
ČSSD    101 
SŽJ      19 
 
 
Získané mandáty v zastupitelstvu Karlovarského kraje: 
        % 
ODS  Občanská demokratická strana  21  46.67 
KSČM  Komunistická strana Čech a Moravy 12  26.67 
ČSSD  Česká strana sociálně demokratická   7  15.56 
ED  Evropští demokraté     3    6.67 
KOAL_KV Koalice pro Karlovarský kraj    2    4.44 
 
  Do krajského zastupitelstva byla zvolena také paní Jana Strnadová z Březové, která v kraji nasbírala 
celkem 429 preferenčních hlasů. 
 
Zastupitelstvo města pracovalo v roce 2004 v nezměněném složení:  
 
Miroslav Bouda (ODS)  Jana Strnadová (KSČM) 



Hana Havlíková (ODS)   František Schneider (KSČM) 
Lenka Fišerová (ODS)    Eduard Rayman (ČSSD) 
Josef Brandl (ODS)   Ivan Šmat (KSČM) 
Vladimír Číhal (ODS)  Vilém Meiser (KSČM) 
Jan Jiříček (ODS)   Jan Fridrich (ČSSD)   
Marie Hejkalová (ODS)  Pavel Hatala (ČSSD) 
Daniel Bouda (ODS) 
 
 Starostou města Březová byl nadále p. Miroslav Bouda, místostarostou Ing. Vilém Meiser, dalšími 
členy RM byli  Ing. Jan Fridrich, MUDr. Lenka Fišerová a Jan Jiříček. 
 
Změna pracovník ů 
Koncem roku 2004 odešel do důchodu vedoucí Odboru správy majetku města Karel Hruška. Ve 
výběrovém řízení na obsazení této funkce vsadilo vedení radnice na mladou krev a na místo nastoupil 
Jakub Fajt. K 31. 12. též ukončili pracovní poměr s městem zaměstnanci tepelného hospodářství, kteří 
přešli od 1. 1. 2005 do nástupnické společnosti Služby města Březová, s.r.o. Na základě dohody s 
úřadem práce byli opět přijati tři nezaměstnaní občané na výkon tzv. veřejně prospěšných prací.  
 
Nové vyhlášky, sm ěrnice 
V r. 2004 byly vydány tyto směrnice MěÚ: 
 
č. 1/2004 K zabezpečení požární bezpečnosti při kulturních akcích 
č. 2/2004 O finančním hospodaření a provádění finanční kontroly 
č. 3/2004 O cestovních náhradách členů ZM 
 
 ZM přijalo obecně závaznou vyhlášku č. 1/2004 O místních poplatcích, kde došlo k úpravě poplatků 
za psy. 
 
Rada města 
zasedala pravidelně jedenkrát měsíčně a vedle podkladů pro jednání zastupitelstva projednala 
zejména: 
 
12. 1. 2004  
- kolektivní smlouvu mezi Městem Březová, pracovníky MěÚ Březová a odborovou organizací na rok 
2004, platové výměry ředitelů příspěvkových organizací, finanční odměny aktivním občanům,  
 
9. 2. 2004  
- výsledky fyzické inventarizace, návrh rozpočtu města Březová na rok 2004, zajištění provozu 
odloučeného pracoviště ZUŠ, zrušení komise pro projednávání přestupků a vytvoření zvláštního 
orgánu obce, který bude řídit JUDr. Soural Karel 
 
8. 3. 2004  
- dotace společenským organizacím, žádost o dotaci na výstavbu víceúčelového  
 
5. 4. 2004   
- rozbor hospodaření a závěrečný účet města za rok 2003, pořízení kopírovacího stroje 
 
3. 5. 2004 (mimořádná)  
- schválila dodavatele speciálního nákladního vozidla, dodavatele stavby ČOV Rudolec, žádost o 
poskytnutí příspěvku z kraje u ČOV Rudolec 
 
10. 5. 2004  
- směrnice k zajištění požární bezpečnosti při větších akcích, ukončení členství p. Bláhy V. a Martínka 
R. v komisi pro integrovanou oblast 
 
7. 6. 2004  
- problematiku tepelného hospodářství, odvolání z kulturní komise p. Ambrozka a jmenování p. Diviše 
F. 
 
3. 8. 2004 (mimořádná)  



- nájem teplovodní infrastruktury města Březová 
 
30. 8. 2004  
- problematika kasáren Mýtina,  odvolání p. Hrušku z funkce vedoucího SMM (odchod do důchodu) 
 
6. 9. 2004  
- navýšení ceny za zapůjčení nebytových prostor a věcí v KD Březová, inventarizace majetku, 
závazků a pohledávek v roce 2004, vyřazení nepotřebného majetku,  odvolání p. Josefa Zemana 
z komise IO a jmenování do komise p. Vladimíra Krofta, 
 
11. 10. 2004  
- změnu organizačního schématu MěÚ Březová, knihovní řád knihovny města, jmenování předsedy 
inventarizační komise 
 
25. 10. 2004 (mimořádná)  
- výběr dodavatele stavby 14 bytových jednotek 
 
8. 11. 2004  
- směrnici č. 2/2004 o finančním hospodaření a finanční kontrole, jmenování p. Jakuba Fajta členem 
komise výstavby,  místní pořadník žadatelů o pronájem bytu, nákup traktorového žacího stroje, 
výběrové řízení na pronájem restaurace Kulturního domu v Březové 
 
6. 12. 2004  
- návrh rozpočtu na rok 2005 a výhled na léta 2006 - 2007, odměnu p. Peterkovi k výročí oddílu 
zápasu v Březové, odměny aktivním občanům města, žádosti o granty na rok 2005 u Krajského úřadu 
Karlovy Vary pro sportovní a kulturní akce v roce 2005 
 
Zastupitelstvo m ěsta 
zasedalo taktéž jedenkrát měsíčně a mezi nejdůležitější projednávané body patřilo: 
 
26. 1. 2004  
- prodej bytových jednotek v domě čp. 94-95 
 
23. 2. 2004  
-  vyřazení majetku dle návrhu z inventarizační komise,  návrh rozpočtu města Březová na rok 2004,  
návrh rozdělení zlepšeného hospodářského výsledku příspěvkových organizací, prodej a záměr 
prodeje pozemků souvisejících s výstavbou rychlostní silnice 
 
22. 3. 2004 
-  obecně závazná vyhláška č. 1/2004 o místních poplatcích, odkoupení pozemků za hasičárnou od p. 
Szolára O., finanční příspěvky, dotace, žádost o dotaci na výstavbu víceúčelového hřiště v rámci 
programu „Duhová energie“ 
 
26. 4. 2004  
- 1. rozpočtové opatření v roce 2004, rozbor hospodaření a závěrečný účet města Březová za rok 
2003, uvolnění částky 120.000,-Kč z investiční rezervy na nákup malotraktoru pro FK Olympii 
Březová,  
 
ZM 24.5 2. 2004  
- postup financování 14 b.j. v ulici Elektrárenská, žádost o poskytnutí dotace z regionálního programu 
podpory rozvoje na projekt „Multifunkční centrum Březová“, odkoupení pozemků od Církve 
římskokatolické v Kostelní Bříze (chovatelský areál, hřbitov), 
 
21. 6. 2004   
- 2. rozpočtové opatření v roce 2004, obecné zásady pro poskytování účelových dotací a půjček na 
vybudování přípojek plynu v Rudolci, založení společnosti s ručením omezeným s názvem „Služby 
města Březová, s.r.o.“, žádost obce Rovná o převzetí zdejší školy městem Březová (neschváleno), 
smlouva s Autobusy Karlovy Vary o zajištění dopravní obslužnosti města. 
 
20. 9. 2004   



- 3. rozpočtové opatření v roce 2004, smlouva o smlouvě budoucí s firmou Ekoinvest Sokolov na 
převod kasáren Tisová, spolupořadatelství MS v biketrialu v roce 2005 na Březové s poskytnutím 
pomoci a úlev z vyhlášek, komise pro výběr nájemce restaurace Kulturní dům Březová. 
 
25. 10. 2004  
- 4. rozpočtové opatření v roce 2004,  vyřazení nepotřebného majetku dle předložených návrhů, kupní 
ceny bytů v nové výstavbě „Bytový dům 14 b.j.“ 
 
22. 11. 2004  
-  směrnice č. 2/2004 o finančním hospodaření a finanční kontrole, termíny zasedání ZM v rove 2005 
 
20. 12. 2004  
- 5. rozpočtové opatření v roce 2004, návrh rozpočtu na rok 2005 a rozpočtový výhled na rok 2006 a 
rok 2007, směrnice č. 3/2004 o poskytování cestovních náhrad členům ZM,  odměny aktivním 
občanům města, prodej objektů a pozemků (Kasárna Mýtina) firmě Ekoinvest Sokolov v souladu se 
záměrem 
 
 Při radě města pracovaly jako poradní orgány tyto komise: výstavby, OBDSP, veřejného pořádku, 
sociální a zdravotní, pro integrované obce, kulturní, sportovní. 
 
 Při zastupitelstvu pracovaly jako poradní orgány výbory kontrolní a finanční. 
 
  Tyto orgány velmi pomáhaly při rozhodování radě a zastupitelstvu.  
 
 Stížnosti, žádosti o informace dle zák. 106 
 
 V roce 2004 nebyly doručeny MěÚ Březová žádné písemné žádostí o podání informací. Během roku 
pracovníci MěÚ poskytovali pouze ústní informace občanům v mezích uvedeného zákona.  
 
 V roce 2004 byly MěÚ Březová doručeny 3 písemné stížnosti - jedna byla vyhodnocena jako 
oprávněná, jedna byla postoupena a v jednom případě se jednalo o stížnost neoprávněnou.  
 
 
 Městský úřad zorganizoval pro březovské chovatele psů očkování proti vzteklině 
 
 U vchodu do budovy MěÚ bylo nainstalováno komunikační zřízení pro handicapované občany.  
 
  Koncem roku byly modernizovány internetové stránky města. 
 
 Od 1. dubna byla na MěÚ Sokolov převedena agenda rybářských lístků. 
 

Kulturní a spole čenský život 
 
Setkání B řezových  
se tentokrát uskutečnilo 31. července - 1. srpna na Slovensku, v Brezové pod Bradlom. Neúspěchy 
Březováků v tradičních doprovodných kláních vykompenzovaly březovské hasičky, které premiérovou 
soutěž ženských družstev s přehledem vyhrály.  
 
Komise kultury 
uspořádala i v roce 2004 celou řadu tradičních i premiérových akcí a pořadů: dubnové Jarní posezení 
se seniory, květnový zájezd na muzikál Rebelové, Tradiční stavění a kácení máje,  Březovský den 
dětí, říjnové představení lidové operety Na tý louce zelený a Vědomostní soutěž pro děti ZŠ, 
listopadový Maškarní haloweenový karneval pro děti a v prosinci nechyběly tradiční akce jako 
Mikulášská nadílka či Vánoční posezení se seniory.   
 
 Uskutečnily se samozřejmě též jarní soutěže Březovský Lístek (20. března), kde byl hostem večera 
písničkář Pavel Dobeš a Trampská Porta (17. dubna). 
 
Sportovní ples 



Tradiční městský Sportovní ples, pořádaný ve spolupráci s místními sportovními kluby a samozřejmě 
spojený s vyhodnocením nejlepších činovníků a funkcionářů se letos uskutečnil 16. ledna. Letošní 
novinkou bylo půlnoční překvapení - vystoupení karlovarské agentury Royal Art (erotika pro každého) 
 
Loutkový soubor Zvone ček 
uvedl na jaře pohádku Čarovná podkova a na podzim pohádku Dva vodníci 
 
 
Dětský dramaticky soubor Lupínek 
uvedl v září premiéru pohádkové pověsti Čertův mlýn.   
 
Březovská desítka 
Březovská desítka reprezentuje naše město v celé republice, líbí se a jede naplno - vystupovala v 
Hlavaticích u Tábora, na plese města Sokolova a zavítala i na Chodsko do Tlumačova a pokračuje v  
Rokycanech či Františkových Lázních 
 
 Zahrála si samozřejmě na tradičních březovských akcích - na Sportovním plese, Kácení máje, setkání 
se seniory apod. Největšího úspěchu dosáhla v dechovkové hitparádě ČR Praha, kde se stala 
absolutním vítězem ročníku 2003/2004 s novinkou Čajové Růže. Navíc skladba Tiché tango obsadila 
místo čtvrté. Na slavnostním vyhlášení bylo pokřtěno nové CD kapely s názvem Chaloupky 
zasněžené.    
 
Mažoretky  
Březovské mažoretky pracují pod hlavičkou ZUŠ Sokolov a své umění předvedly při několika 
tradičních březovských kulturních akcích a zúčastnily se akademie ZUŠ v sokolovském MěDK.  
 
Březovské kino  
promítalo 3 filmy měsíčně. 
 
Život v integrovaných obcích 
Rudolečtí patrioti se i v roce 2004 starali o to, aby jejich vesnička žila. Zorganizovali celou řadu 
společenských a sportovních akcí, jako např. Dětský den se soutěžemi a maškarní diskotékou, 
recesistický Silvestr v létě, Rudolecké posvícení, Setkání Rudolců, Country zábavu, rozloučení s 
prázdninami, Pyžamo párty, turnaje v kulečníku aj. Rudolečtí členové klubu malé kopané zahájili 
úpravu prostor pro svou činnost a plánují zřízení šatny a případně klubovny. 
 
 Na Kamenici se uskutečnil turnaj v nohejbale a sportovní komise a komise pro integrované oblasti 
spoluorganizovaly společenské aktivity v Kostelní Bříze. A tak se zde uskutečnil Turnaj v nohejbale, 
Turnaj ve stolním tenise, Mikulášská pro děti aj.    
 
Sbor dobrovolných hasi čů 
Při SDH nadále pracuje ženské soutěžní družstvo a kroužek mladých hasičů, který letos poprvé vyjel 
na letní tábor na Hracholusky. Hasiči v roce 2004 svépomocně provedli výměnu nástavby své 
skříňové Avie. Na podzim uspořádali soutěž v hasičském sportu pro mladé hasiče a turnaj v 
nohejbale, v září tradiční Staročeské vinobraní. Zahájili též spolupráci s chovateli z Kostelní Břízy, kdy 
jim pomáhají s drobnou údržbou výměnou za zapůjčení budovy areálu pro účely společenských 
setkání. Od r. 2004 zajišťuje naše jednotka požární ochranu pro obec Těšovice. 
 
Klub mladých 
Klub mladých Březová uspořádal v průběhu roku několik turnajů v šipkách, kulečníku a v PC hrách, 
řadu diskoték pro děti a rockové koncerty pro mládež. V lednu se jednalo o taneční zábavu se 
skupinou Brutus, vrcholnou akcí byl již tradiční podzimní Rockfest.  
 
Ostatní události 
Tradiční Rybářský ples se uskutečnil 20. Února. 
 
 V sobotu 28. 2. se opět uskutečnila v Kynšperku n. O. soutěž „Dívka roku 2004“. Titul si odnesla 
březovská Lenka Putyrová, druhé místo obsadila také naše dívka Kristýna Gogolová. 
 
 Jako každý rok se uskutečnila Pionýrská stezka na táborové základně Bytřina. 



 Chovatelé z Kostelní Břízy uspořádali tradiční chovatelskou výstavu, v roce 2004 byla poprvé 
koncipována jako krajská. Novinkou byla Podzimní výstava králíků. 
 
 Místní skupina ČČK na Březové spolupracovala s radnicí formou zdravotních hlídek při městských 
akcích a tradičně zorganizovala tzv. Květinový den, kdy prodejem žlutých kytiček vybrali aktivisté 
celkem 3.291 Kč ve prospěch Ligy proti rakovině.  
 
 Místní rybáři zadaptovali bývalou ČOV Březová pro potřeby mladých rybářů. 
V červnu byla na březovském školním hřišti zorganizována Letní akademie základních uměleckých 
škol okresu. 
 
 Na štědrý večer se opět konaly Vánoční zpěvy na náměstí před radnicí. 
 
  Žáci hudebního kroužku při ZUŠ Sokolov opět uspořádali mnoho koncertů při nejrůznějších 
společenských příležitostech.   
 
 
Městská knihovna 
Knihovnicí je stále p. Jaroslava Remetová a na poloviční úvazek vypomáhá p. Jan Jabornický. 
Knihovna k 31. 12. 2004 eviduje 28 221 knihovních jednotek, odebírá 46 periodik. Přírůstek 
knihovních jednotek činil 793. V knihovně je přihlášeno 382 čtenářů, z toho 153 do 15 let. Počet 
návštěvníků knihovny činil 6036 a bylo uskutečněno 32 810 výpůjček.  
 
 V knihovně nadále působí knihovnický kroužek. 
 
 Čtenáři hojně využívají systému zamluvenkové služby v rámci nového systému půjčování. Kladně též 
hodnotí přehled nákupu knižních novinek, který knihovna uvádí v Březovském zpravodaji.  
 
 V roce 2004 uspořádala knihovna 37 besed pro žáky ZŠ a MŠ s cílem získat co nejvíce dětských 
čtenářů.  
 
Anketa 
Město v roce 2004 vyhlásilo anketu, ve které se občané vyjadřovali k možnému využití bývalé požární 
nádrže za internátem. Většina občanů dává přednost záměru další bytové výstavby.  
  
 V závěru roku zemřel dlouholetý pedagog ZŠ Březová a později pracovník Školského úřadu v 
Sokolově pan Bedřich Kročák. 
 
 

Sport 
 
TJ Olympie 
V rámci TJ Olympie působil v roce 2004 oddíl volejbalu, badmintonu, tenisu, sportovní gymnastiky, 
zápasu a RTV. Tradičně uspořádala TJ Olympie dětské soutěže k mezinárodnímu dni dětí či turnaje 
ve volejbale. 
 
Zápas 
Březovský oddíl zápasu oslavil v roce 2004 20 let činnosti. Mladí březovští zápasníci pod vedením 
Pavla Peterky získali titul Mistr republiky, konkrétně Petr Novák a Michael Kastl ve volném stylu, 
zápasnický oddíl však dosahoval nejednoho úspěchu v průběhu celého roku. Oddíl opět zorganizoval 
11. prosince Mezinárodní turnaj v zápase řecko-římském. Trenér P. Peterka byl opět mezi činovníky 
oceněnými představiteli kraje.  
 
FK Olympie  
V dubnu došlo k další krádeži v areálu FK Olympie, kde neznámý pachatel odcizil žací malotraktor. 
Město proto zajistilo instalaci zabezpečovacího zařízení v objektu.  
 
 Ve spolupráci s městem začaly přípravné práce na akci Občerstvení, WC a společenská místnost na 
stadionu. 



 Fotbalová přípravka pod vedením trenérů P. Makaje a P. Pavízy po loňských problémech 
s nedostatkem hráčů od podzimu opět postavila družstvo do soutěže a po podzimí části skončila 
v tabulce na prvním místě.  
  
 S trénováním skončil Radek Dvořák, trénování žáků se ujal P. Neumann, avšak v průběžné tabulce 
zatím končí poslední.  
 
 Dorost FK Olympie vede J. Bock. Družstvo se potýkalo s nedostatkem hráčů a po podzimní části 
končí na 7. místě tabulky krajské soutěže.  
 
 Muži B hrají dále okresní přebor Sokolovska. V sezóně se jim nedaří a prozatím jsou na posledním 
místě. Tým vede V. Fiala. 
  
 Fotbalové „áčko“ pod vedením trenéra P. Průchy se udrželo ve své soutěži a po podzimu končí na 8. 
místě.  
 
 Klub připravil několik turnajů, např. Salers Cup přípravek, Turnaj žáků k MDD, turnaj dorostu apod.  
 
Komise sportu  
Sportovní komise uspořádala jako každý rok řadu akcí pro tzv. neregistrovanou veřejnost, např. 15. 
května novinkový Velký hokejový turnaj, 11. prosince turnaj ve stolním tenise O vánočního kapra a 
pořádala nebo spolupořádala řadu dalších aktivit, o kterých se zmiňujeme na jiném místě. 
  
Biketrial 
Místní biketrialový klub opět uspořádal 2 závody Mistrovství ČR v cyklotrialu (Areál na Výsluní 29. 
května 2004 a areál CK Březová 2. října 2004).   
 
 Z úspěchů lze zmínit titul Mistr republiky Daniela Boudy v kategorii senior a jeho postup do kategorie 
Elite. 
 
Březovský prak 
V roce 2004 se stabilizovala březovská prakistická reprezentace. Pravidelně se schází na trénincích a 
objíždí soutěže v celé republice. Trénink je znát a výsledky se dostavují, když se březovští 
reprezentanti objevují ve výsledkových tabulkách stále častěji na čelných místech. Za zmínku stojí 
zejména výkony R. Pekuniaka, J. Králiče či  J. Ullera, mladého M. Koca a z žen K. Motyčkové a V. 
Vlasákové. Na Březové prakisté uspořádali několik soutěží - 2. ročník soutěže Březovský prak - Velká 
cena města Březová (28. února),  O velikonoční vejce (12. dubna), veřejnou soutěž ve střelbě z praku 
(19. 6.),  Tradiční Březovský prak (18. 9.), Vánoční prakiádu (25. 12.). Prakisté si svépomocně 
zadaptovali prostory bývalých skladů CO, kde vybudovali své tréninkové zázemí. .. 
 
Ostatní sporty 
Ve spolupráci s Rodinným pivovarem Chodovar a Karlovarským krajem se konala 26. 6. akce 
Cykloturistika pro každého - Výšlap do Chodové Plané, na podzim, 16. 10. to pak byl Poslední výšlap,   
 
 Flamengo Březová a Komise sportu města Březová uspořádali opět velký turnaj v minikopané  O 
pohár starosty města  ve dnech 26. - 27. 6. 2004.  
 
 Cyklistický klub Team Bike Březová ve spolupráci s MěÚ Březová pořádal dne 12. června 4. ročník 
závodu horských kol „Březovský Bike“  
 
 Na pozemcích za Březovou ve směru na Kamenici byla zbudována soukromým subjektem 
motokrosová trať, někteří občané však nejsou doprovodnými efekty tohoto sportu „nadšeni“ a vyskytly 
se v této věci i interpelace zastupitelům. Město však v této věci nemá příliš mnoho kompetencí. 
Soutěživost mladých závodníků a jejich radost z vítězství je však jistě důvodem pro to, abychom byli 
k hluku trochu tolerantnější. Na jaře se zde uskutečnily první motokrosové závody dětí na Březové, 
pořadatelem byl klub Motokros AČB Březová  S 
 

Výstavba a investice 
 
Mezi nejdůležitější v tomto roce patřilo: 



Výstavba nového domu 6 byt. jednotek, kde bylo v roce 2004 profinancováno 3.458 tis. Kč a dům byl v 
létě předán do užívání, zahájení výstavby domu 14 b.j. (490 tis. Kč), výstavba ČOV a kanalizace 
Rudolec (2.818 tis. Kč), kanalizace Stará Březová (1.073 tis. Kč), teplofikace čp. 85 (502 tis. Kč), 
splácení kupní ceny  ubytoven  čp. 121 a 122 (549 tis. Kč), přípravné práce na akci hřbitov 
Březová(166 tis. Kč) tvorba územního plánu (211 tis. Kč), podpora opravy kostela v Kostelní Bříze 
formou každoročního příspěvku Nadaci Pro děti (300 tis. Kč), pořízení traktoru (353 tis. Kč), zbudování  
parkoviště v ul. Okružní pod hasičárnou (168 tis. Kč) či v neposlední řadě pořízení pódia v hodnotě 
146 tis. Kč, kde se sponzorsky účastnila firma Sokolovské strojírny, která městu darovala ocelovou 
konstrukci. 
 
  Ve fázi projekčních příprav či prvotních, přípravných úhrad jsou dále akce: Klubovna a WC FK 
Olympie, odkanalizování dalších integrovaných obcí, přístavba skladu u hasičárny a zastávka - 
čekárna K. Bříza. Dokončena byla studie Multifunkčního centra.  
 
  Orgány města se též několikrát zabývaly záležitostmi ve věci budování nové rychlostní silnice Praha 
-Cheb, která se Březové dotkne již v blízké budoucnosti.   
 
  V Kostelní Bříze se pilně pracovalo na záchraně tamního kostela, když zde pokračovaly další 
sanační práce. V K. Bříze se též opravoval zámecký park. . 
 
  Formou leasingu bylo pořízeno nové víceúčelové vozidlo pro místní hospodářství. Bude sloužit k 
čištění města a převozu kontejnerů. 
 
 Na základě nové legislativy byl zpracován Povodňový plán města. 
 
 Radnice dojednala spolupráci se SU, a.s. ve věci rekonstrukce dožitých elektrorozvodů v ubytovnách 
čp. 121 a 122. Město oba tyto objekty od SU, a.s. odkupuje na dlouhodobé splátky.  
 
 Na základě požadavků Krajské hygienické stanice byly svépomocně provedeny částečné úpravy 
prostor Klubu mladých, kdy město přispělo na potřebný materiál. 
  
 Proběhla též další splátka stavebního spoření ve výši 600 tis. Kč. Spoření je plánováno k výstavbě 
dalšího bytového domu.   
 
 V roce 2004 se nepodařilo zrealizovat přeložku linky vn, když v jednáních s dotčenými orgány nastaly 
další komplikace.  
 
 Nerealizovanou zůstává nadále akce Půdní nástavba DPS, která je projekčně připravená, a čeká se 
na státní dotaci.  
 
 Bývalý zámeček v K. Bříze koupil nový majitel. 
 

Služby a bydlení 
 
Změna systému MHD 
Od počátku roku bylo přistoupeno k I. etapě změny koncepce MHD. Důvodem změn je vedle úspor též 
fakt, že nově budovaná rychlostní silnice nebude umožňovat provoz MHD, a také to, že některé 
hlavně dopolední či pozdně večerní spoje vykazovaly naprosto minimální vytíženost. Na naprosté 
minimum byl proto zredukován směr Březová – Michal. Od července pak došlo k zásadní reformě celé 
sokolovské MHD, počet linek byl zredukován na 6 a Březovou od té doby obsluhuje již jen linka č. 1.  
 
 
Žádosti o byty 
Odbor správy majetku města provedl aktualizaci seznamu žádostí o pronájem bytu. Na základě výzvy 
k potvrzení zájmu o další evidenci z celkového počtu 280 evidovaných žadatelů zájem potvrdilo  81 
zájemců.  
 
Nové služby 
V bývalé trafice u autobusového nádraží byla otevřená nová prodejna Květinka. 
V domě čp. 155 bylo nově zřízeno fitcentrum.  



 Na Drahotíně byla zřízena soukromá palírna ovoce. 
 
 Ani přes další intervence se nepodařilo u České spořitelny prosadit zřízení bankomatu na Březové, po 
kterém občané často volají. 
 
 V říjnu se konalo výběrové řízení na nájemce restaurace KD. Rada města však toto kvůli podezření 
na neprůhlednost některých nabídek zrušila a prodloužila stávající smlouvu o 2 roky.   
 
 Z hygienických důvodů byl ukončen provoz Pizza-baru na náměstí. Prostory však již mají nového 
nájemce, který je hodlá zadaptovat a formu rychlého občerstvení občanům opět nabídnout. 
 
 Od 1. ledna došlo ke změně účtování pitné vody, kdy byl zaveden tzv. dvousložkový systém. 
 
 Koncem roku byl v katastru nemovitostí proveden zápis pozemků a objektů bývalých kasáren Mýtina 
na město. Město podle dlouhodobě plánované strategie může předmětné nemovitosti nyní převést 
investorům, kteří se zavázali ke zřízení nových pracovních míst. 
 

Hospoda ření 
 
 Hospodaření města skončilo přebytkem 2.732 tis. Kč, přestože jsme plánovali využití prostředků 
minulých let a tedy deficitní rozpočet v úrovni 14.254 tis. Kč. Na tomto výsledku se podílí jak zlepšené 
příjmy (o 9.421 tis. Kč), tak úspory ve výdajích (7.566 tis. Kč).  
 
 Lepší plnění příjmů způsobily především dřívější úhrady spolufinancování bytového domu 15 b.j., 
rozpočtované až do r. 2005, daňové příjmy, příjmy ze skládkování a vypouštění škodlivých látek či 
příjmy z nájmu a služeb a zejména nedoplatků za topnou sezónu.  
 
 Ve výdajích se jedná především o některé investice, které částečně finančně přecházejí do roku 
2005, o úspory v org. Správa MěÚ (služby, ekonomičtější údržba, úspora na mzdách v důsledku 
nemocnosti aj.), výrazné jsou též úspory na úseku MH, mj. díky využití pracovníků evidovaných na 
úřadu práce na veřejně prospěšné práce a  drobnější úspory v dalších střediscích.   
 
Plnění rozpočtu 
 
  Rozpočet (upr.)  Skutečnost         %   
 
Příjmy  74.911.550 Kč  84.332.505 Kč   112,58  
Výdaje  89.166.374 Kč  81.600.681 Kč     91,52 
Saldo P-V      - 14.254.824 Kč    2.731.824 Kč 
 
 
 V průběhu roku bylo přijato 5 rozpočtových opatření, které reagovaly na potřeby, jenž vyvstaly 
v průběhu roku, dále byly zapojovány získané dotace a do rozpočtu byly též uvolňovány prostředky 
z rezerv. 
 
 Přebytek hospodaření roku 2004 a let předchozích tedy zůstává k využití v rozpočtech následujících 
let.  
 
 V roce 2004 byl zahájen leasing víceúčelového vozidla Mercedes.  
  
  V řešení je nadále definitivní přiznání státní dotace na Plynofikaci v Rudolci, kde nebyly splněny 
podmínky dotace z hlediska počtu vybudovaných přípojek. V roce 2004 došlo k uspokojení jednoho z 
dlouhodobých dluhů, a to pohledávky za obcí Rovná za neinvestiční náklady za dojíždějící žáky. 
V tomto roce byla provedena dražba nemovitostí v majetku obce Rovná a výtěžek dražby uspokojil 
pohledávky, na které byly exekuční tituly. Nejvýznamnější položkou pohledávek po splatnosti jsou 
dluhy na nájemném.  
 
 Město Březová vlastní po 1 ks akcie společností ZČE, a.s., ZČP, a.s. a SU, a.s. (kvůli právu účasti na 
valných hromadách), dále podíl v Sokolovské vodárenské s.r.o. (účetní stav 17.760 tis. Kč) a ve 
společnosti Služby města Březová, s.r.o. 200 tis. Kč (100 %) 



 Financování výdajů podpořily účelové dotace z krajského rozpočtu, zejména na Územní plán - 100 
tis. Kč, ČOV a kanalizace v Rudolci - 1.238 tis. Kč, dále dotace pro školská zařízení na přímé náklady 
na vzdělávání 10.394 tis. Kč, podpora kulturních akcí činila 30 tis. Kč a sportovních akcí 14 tis. Kč, na 
provoz DPS jsme obdrželi příspěvek 111 tis. Kč, na zajištění akceschopnosti SDH 149 tis. Kč a na 
Program obnovy venkova 110 tis. Kč. 
 
 
Sběrna prádla 
Hospodaření městské provozovny - sběrny skončilo ztrátou -105.715,14 Kč. Pokračuje tedy ztráta 
střediska i po přijatých opatřeních (omezení pracovní doby, zvýšení cen aj.). Vzhledem k tomu, že se 
jedná o žádanou službu pro občany, město ji provozuje i nadále. 
 
Tepelné hospodá řství 
Hospodářská činnost tepelné hospodářství k 22. 12. 2004 skončila a o dodávku tepla a TUV se nyní 
stará městská společnost Služby města Březová, s.r.o. K této změně vedly samosprávné orgány 
legislativní změny související se vstupem do EU, zejména změna zákona o DPH. Ředitelem 
společnosti se stal dosavadní vedoucí TH Michal Pehanič Březová tedy v roce 2004 založila svoji 
obchodní společnost s ručením omezením a do budoucna by na tuto společnost mohly přejít další 
poskytované služby. Pracovníci radnice si na vlastní kůži vyzkoušeli, jak je v naší republice 
neskutečně složité a časově náročné založit obchodní podnikatelskou společnost.   
 
 Březová je nadále členem sdružení Sokolov-západ a společníkem ve společnosti Sokolovská 
vodárenská, s.r.o. (nástupnický subjekt VSMOS). 
 

Školství 
 
 Od 1. 1. 2004 byly školským zařízením předány do správy a užívání veškeré nemovitosti, které 
potřebují ke své činnosti.  
 
Základní škola 
Ve školním roce 2003/2004 navštěvovali školu 272 žáci.Na 1. stupni bylo 6 tříd se 143 žáky, na 2. 
stupni  6 tříd se 129 žáky. Ze spádových obcí na školu dojíždělo celkem 77 žáků. 
 
 Ve školní družině  pracovala dvě oddělení, docházelo 56 žáků, pravidelná docházka 50 žáků. 
 
  Ve školní jídelně byl průměrný počet zapsaných žáků v měsíci 142, stravovalo se zde průměrně 15 
pedagogických pracovníků, 9 provozních zaměstnanců a 71 cizích strávníků.Ve škole pracovalo 
celkem 27 zaměstnanců - 18 pedagogických, 5 provozních a 4 pracovnice ŠJ.  
 
 Ředitelkou byla Milena  Halčinská, zástupkyní Danuše Humlová. 
 
 V průběhu škol. roku došlo k několika personálním změnám. V lednu 2004 se vrátila po mateřské 
dovolené Šárka Krausová a pracovní poměr ukončil Jiří Makovický, který ji zastupoval. Zároveň  k 31. 
12. 2003 také ukončila pracovní poměr pí uč. Dagmar Lavičková, která pracovala na zkrácený 
poloviční úvazek.  Z těchto důvodů byly od 1. 1. 2004 nově rozděleny úvazky vyučujícím a byly 
spojeny dvě sedmé třídy do jedné. 
  
 Celkem ukončili školní docházku 32 žáci, z toho v 6. ročníku jeden. Do středních škol bylo přijato 20 
žáků, do učebních oborů 12 žáků. 
 
 V ZŠ Březová provedla několik kontrol Krajská hygienická stanice, kdy se zaměřila na  povinnosti 
v oblasti ochrany a podpory veřejného zdraví ve stravovacích službách a povinnosti v oblasti ochrany 
a podpory veřejného zdraví v zařízení pro výchovu a vzdělávání. V kontrolních šetřeních nebyly 
shledány žádné nedostatky. 
 
 Kompletní inspekci provedla v lednu 2004 Česká školní inspekce, která hodnotila personální a 
materiálně-technické podmínky vzdělávání a výchovné činnosti, průběh a výsledky vzdělávání a 
začlenění tematiky ochrany člověka za mimořádných události a první pomoci do vzdělávacích 
programů a v oblastech mimo vzdělávání využívání státních finančních prostředků a dodržování 
právních předpisů v oblasti stravování. 



 Inspekční zpráva konstatuje, že všechny sledované oblasti jsou na velmi dobré úrovni a nebylo 
zjištěno porušení zákona. 
 
 Také zřizovatel - Město Březová kontroloval průběžně  hospodaření ZŠ. 
 
 Pod vedením svých pedagogů se žáci zúčastňovali soutěží a olympiád vyhlášených MŠMT ČR, 
Domem dětí a mládeže v Sokolově, Asociací školních sportovních klubů ČR, Olympií Březová, Ligou 
škol, Tělovýchovnou unií Sokolov. 
 
 Nejvíce žáků se zapojilo do školních kol. Úspěšní řešitelé postoupili do kol okresních. 
 
  Škola organizovala nebo podporovala rozvoj mimoškolních aktivit žáků. 
 
 Mezi největší úspěchy žáků lze zařadit:  
 
1. místo okr. kola fyzikální olympiády (8. ročník) - Petr Mezek 
Ocenění práce J. Kodla ve výtvarné soutěži „Chraňme si život na Zemi“ (zasláno 331 výkresů z 36 
škol) Krajské vítězství Lukáše Hrebince a Radka Jandy v atletické soutěži Velká cena Sokolova  
Výsledky dívek ve sportovní gymnastice, kdy pod vedením pana učitele Mühlrada opět dosáhly mnoha 
vítězství a úspěchů - 1. místo v okr. kole soutěže družstev – mladší i starší žákyně, v soutěži 
jednotlivkyň - mladší žákyně 1. místo – Pavla Kortusová, 2. místo – Aneta Pfeifferová, starší žákyně - 
1. místo – Lenka Putyrová, 3. místo – Kamila Mašková 
 
 Od září žáci 3. tříd absolvovali několikatýdenní kurz plavání. 
Aktivita „Stonožka“ vrcholí vždy ve Stonožkovém týdnu. Ve školním roce 2003/2004 žáci a učitelé 
nashromáždili částku 3.176,-- Kč, která byla věnována nemocnici v Sokolově. Za odměnu byli vybraní 
žáci pozváni na kulturní vystoupení umělců do Prahy. 
 
 K rozšíření kulturního rozhledu žáků již léta přispívá neformální a soustavná spolupráce s městskou 
knihovnou.  
 
V rámci výuky naši žáci navštívili různé výstavy (např. keramiky, betlémů), absolvovali četné besedy 
(např. na téma protidrogové prevence, mezilidských vztahů a besedu se starostou města o fungování 
samosprávy) a uskutečnili řadu exkurzí (vodní nádrž Horka, elektrárna Tisová). 
 
 V květnu byly třídy 4.B a 5.A na škole v přírodě. 
 
 Několik tříd 2. stupně vydalo své třídní časopisy. 
 
 Žáci 2. a 3.  ročníku pokračovali v zapojení do projektu České policie s názvem „Ajax“. 
 
 Stále úspěšně pokračuje činnost divadelního souboru Lupínek. Představení mají tradičně úspěch 
nejen na Březové, ale i na dalších místech v okrese. 
 
 Děti si vyzkoušely zpívat v první Doremi. Při příležitosti Posledního zvonění se tentokrát  žáci 9. 
ročníku rozloučili s připraveným vlastním programem v kinosále DK Březová.    
 
 V letních měsících byla provedena celková rekonstrukce školní tělocvičny, včetně obložení stěn a 
položení nové podlahy. 
 
Mateřské školy 
Obě březovské mateřské školy pracovaly druhým rokem v právní subjektivitě. V personálním obsazení 
nedošlo k žádným změnám. Mateřskou školu v ul. Komenského navštěvovalo 55 zaspaných dětí, 
ředitelkou byla p. Irena Urbanová, dalšími pedagogickými pracovnicemi byly pí. Eva Franková, Libuše 
Minaříková a Daniela Daňová, o stravování se staraly Marie Lochnerová (vedoucí) a Miroslava 
Slavíková, školnicí byla Irena Wernerová. MŠ v ul. Smetanova řídila Danuše Vaňková, pedagogický 
sbor tvořily dále Julie Fedorová, Taťána Opltová a Lenka Barvínková. Stravování zajišťovala Hana 
Šleisová a funkci školnice zastávala Dana Kopačková. Do školky chodilo 55 zapsaných dětí. 
 



 V průběhu roku byla opět připravena a uspořádána  řada pěkných kulturních a „hravých“ akcí, 
výstavek, kulturních pásem pro rodiče i veřejnost aj.  Děti opět vyjely na školu v přírodě.  
 

Statistické údaje o B řezové a jejích obyvatelích 
   
 V roce 2004 se na Březové přihlásilo k trvalému pobytu 77 občanů, 71 osob se odhlásilo. Narodilo se 
18 dětí a 33 obyvatel zemřelo. Na Březové bylo uzavřeno 8 sňatků. Počet obyvatel k 31. 12. 2004 činil 
2798. 
 

Počasí 
 

 Leden byl spíše mrazivý, sněžilo, ale v polovině ledna jsme zaznamenali i déšť.  
 
  Počátkem února přišlo přechodné oteplení s teplotami až kolem 15o.  
 
 Od 15. března se již teploty dostávaly přes 10 o a jaro vypuklo 17. 3., kdy po ranní mlze se vyjasnilo a 
teploty dosáhly 20 o. V následujícím období bylo celkem hezké, příjemné počasí.  
 
 V poslední třetině května jsme zaznamenali přechodný vpád studeného vzduchu a zejména ve 
vyšších polohách ještě sněžení.  
 
 Červen byl většinou oblačný až zatažený a tropických teplot jsme se zatím nedočkali. Teploty kolem 
30 o, slunce, občas bouřky či přívalové srážky, to bylo počasí druhé poloviny července, jen v jeho 
samém závěru se poněkud ochladilo.  
 
 Slunce a teploty kolem 28 o provázely první půli srpna, ta druhá byla z hlediska počasí spíše 
nepovedená - ochladilo se a častěji padaly srážky.  
 
 Slunečné a teplé počasí přišlo na několik dní zase počátkem září a obdobně i v prvních říjnových 
dnech. K dvacítkám se teploty ještě přiblížily i na konci října, ale již se vyskytovaly četné podzimní 
mlhy.  
 
 Relativně teplý počátek listopadu vystřídaly již kolem 6. teploty jen kolem 5 o a posléze se objevily 
první sněhové přeháňky. Již v první půli prosince přišly celodenní mrazy.  
 
 Kolem Vánoc se přechodně oteplilo (25. 12. i přes 10 o), ale posléze přišly frontální systémy se 
smíšenými a sněhovými přeháňkami a teploty vystupovaly jen těsně nad bod mrazu. Ale to jsme ještě 
netušili že ta pravá (a na naše poměry docela dlouhá) zima teprve přijde na konci ledna příštího roku. 
 

Závěr 
 
 V roce 2004 pokračovala harmonizace naší legislativy s požadavky Evropské Unie, což se přímo či 
nepřímo dotknulo každého občana např. formou změn sazeb DPH a tím i cen zboží. Město jako 
takové v konečném důsledku na těchto úpravách částečně profitovalo vyšším příjmem z této daně, 
naopak však došlo ke zdražení řady služeb či stavebních prací.  
 
 Zastupitelstvo a celá radnice pracovala na plnění programového prohlášení ZM a prozatím se dá říci, 
že se jej daří plnit. Zásluhu na tom má relativně dobrá finanční situace, kdy zadlužení města je 
zanedbatelné a příjmy ze skládkování nadále umožňují sestavovat relativně vysoké investiční 
rozpočty.  Věřme, že budeme moci být i do budoucích let podobně optimističtí. 
 


